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Vážení spoluobčané,
 
jen velmi pomalu se život nás všech dostává do 

"starých kolejí", a tak ani letní číslo Zpravodaje 
není přeplněné pozvánkami na kulturní a sportovní 
akce, i když první vlaštovky se již objevují. V parku 
proběhne již tradiční čtyřdenní promítání celove-
černích filmů v režii Kinematografu bratří Čadíků, 
ale těšit se můžete již nyní i na oslavy třicetiletého 
výročí osamostatnění obce naplánované na 12. 9. 
2020. O tom, co se v obci realizuje, chystá, o čem 
se uvažuje pak přináší zprávy vedení obce, a ze-
jména z pohledu dotačních žádostí jsou to zprávy 
veskrze pozitivní. O tom, jak se nejen s distanční 
výukou vyrovnávali vyučující v jednotlivých škol-
ních třídách, se můžete dočíst v rubrice Zprávy  
z naší školy. Na stránkách Zpravodaje pak pokraču-
jeme i v seriálu představování předních představi-
telů obce, tentokrát v rozhovoru poodhalil mnohé 
ze svého života pan místostarosta. Dovolte mi, 
abych Vám popřála nejen příjemné chvíle stráve-
né při čtení našeho čtvrtletníku, ale i možnost užít 
si klid, pohodu a načerpat energii během letních 
dnů.

 Dana Veselá za redakci
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SLOVO STAROSTKY
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Milí občané,
jak píše Dana Veselá, akce se nám opět rozbíhají, takže jste srdečně zváni. Podrobnější informace 

najdete na daších stránkách. 
Za těch pár uplynulých měsíců jsme v některých projektech a záležitostech opět o krok dál. S re-

konstrukcí bytového domu na ulici Uhrova jsme u zdárného konce. Na jedné ze stran čtvrtletníku 
jsem si dovolila přidat pár řádků k akci a přihodit pár fotek, než se dveře krásně zrekonstruovaných 
bytů zavřou za nájemníky. Nějaký ten měsíc zpět se nám ozvalo Ministerstvo financí, že naše žádost  
o dotaci na rekonstrukci bytů byla úspěšná, více však už v článku o bytovém domě. 

S dotacemi se nám trošku roztrhnul pytel. Začátkem července přišlo rozhodnutí z Jihomoravského 
kraje o dotaci ve výši 57 000,- Kč na výrobu místních krojů. Původně jsme žádali o podstatně vyšší 
částku, která byla určená na kulturní akci "Setkání v krojích". Kraj pochopitelně zamítl dotaci na reali-
zaci akce, ale vyhověl jedné položce z rozpočtu dotace, a to právě na pořízení krojů. 

Také dorazilo avízo, že nám bude poskytnuta dotace z Ministerstva pro místní rozvoj na rekonstruk-
ci střech základní a mateřské školy, o kterou jsme žádali v loňském roce na konci února. Kvůli velkému 
zájmu a velkému množství žádostí o dotaci se nemohlo vyhovět všem z důvodu vyčerpané alokace. 
Naše žádost byla v pořádku, jen se umístila pod čarou a stali jsme se náhradníky někde na pozici 198. 
To, že se bude alokace navyšovat, jsme věděli, ale že by na nás jaksi při takovém umístění mohla dojít 
řada, bylo velkým překvapením. Jsme na začátku, přislíbeno máme, ale musíme vysoutěžit realizační 
firmu a všechny podklady odeslat na ministerstvo. Pokud vše půjde dobře, rekonstrukce střech by 
měla proběhnout o příštích letních prázdninách.

V druhém červencovém týdnu byla předána stavba opravy havarijních úseků náhonu realizační 
firmě Agromeli spol. s r.o. Oprava by mohla trvat zhruba 1,5 měsíce. 

S parkovištěm a odstavným stáním u mateřské školky jsme zatím moc nepokročili. Stavební povole-
ní na akci máme, ale žádali jsme o udělení výjimky ohledně sklonu chodníku a přes příslib nám nebylo 
vyhověno. Podali jsme odvolání, tak uvidíme, zda budeme úspěšní. Akce by se nám tím dost zkom-
plikovala. Drobné úpravy jsme už podnikli, jako přesadba keřů zahrady v MŠ nebo vykácení stromů 
v místech, kde se má realizovat chodník. Pokud nestihneme zrealizovat letost, akci holt přesuneme 
na rok příští. 

Velkým pokrokem je obsazení bývalé zvláštní školy novými nájemníky. Měly by to být dva subjekty, 
základní škola Zahrada a Dobrovolný svazek obcí Tišnovsko. Podrobnosti se dočtete v článku od pana 
místostarosty.

Před pár týdny jsme řešili v několika částech obce splavené bahno z kopců. Opravdu nemilá zále-
žitost vyžadující několikadenní úklid a s tím spojené poměrně vysoké náklady. Nějaké řešení bychom 
měli a podařilo se nám ho projednat i s majiteli dotčených pozemků. Teď jen najít firmu, která by 
toto zrealizovala. 

V jednom z dalších článků se pokouším popsat a rozebrat roky schválenou Obecně závaznou vy-
hlášku o užívání veřejných prostranství, která mnohým občanům známá není. Prosím pozorně si ji 
pročtěte a dodržujte!

Vodárenský svazek Tišnovsko, kterého jsme členem, řeší velké problémy s nedostatkem vody  
a podkapcitní čistírnou odpadních vod. V minulém roce byl zpracovaný generel vody firmou DHI na 
skupinovém vodovodu Tišnovsko. Ta důkladně prověřila vodní zdroje a bohužel přišla s ne moc příz-
nivým vyhodnocením, které vyžaduje úsporu v podobě omezení výstavby velkých rozvojových lokalit 
obcí na skupinovém vodovodu. 
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Zhruba před měsícem ten stejný generel byl proveden firmou Aqua Procon na kanalizaci a vzhle-
dem k tomu, že Předklášteří i Tišnov má kanalizaci jednotnou (kanál+ dešťová voda), je i toto pro-
blém.

K tomu všemu se připojuje čistírna odpadních vod v Březině, která je na svých limitech. Vodárenská 
akciová společnost, jako provozovatel sítí svazku, vydává na tyto velké rozvojové lokality už něja-
kou dobu záporná stanoviska. Toto omezení se nevztahuje na malé výstavby RD a zastavění proluk  
v obcích s krátkými přípojkami na vodovodní a kanalizační řad. Svazek Tišnovsko nyní intenzivně řeší 
projektování několika akcí na posílení sítě skupinového vodovodu, opatření na kanalizaci a inten-
zifikaci ČOV. Náklady se budou šplhat přes 150 mil. Svazek bude rozhodně cílit na dotace a otázku 
dofinancování řešit s developery těchto rozvojových lokalit, možného příspěvku obcí, ve kterých má 
masivní výstavba probíhat a popřípadě sáhnout i po variantě úvěru. 

Do konce roku bychom rádi stihli zrealizovat pár drobných akcí pro větší bezpečnost na komunika-
cích. Umístění zrcadel na výjezdu z Trávníků a na výjezdu od bytového domu na Palackého. 

V nejbližších dnech bychom rozšířili slibované stání na kontejnery na "Čuberně". Firma, která při-
slíbila realizaci stavby je v těchto dnech poměrně zaneprázdněná. Věřím, že i přesto pár dní najde :-).

Co nás moc trápí, je dřevěný most na soutoku. V ruce máme rozpočty několika firem na sanaci mostu  
a částka se šplhá pomalu k částce za most nový. Technické řešení mostu nebylo moc šťastné, protože ně-
které části extrémně trpí povětrnostními vlivy. Materiál mostu nebyl vhodně zvolený a navíc na mostě ne-
probíhaly povinné mostní kontroly, které by včas byly schopny upozornit na vady. Dříve jak v příštím roce 
nebudeme schopni most řešit. Určitě se porozhlídneme po nějaké dotaci. 

Snad všechna témata, o kterých jsem Vám chtěla poreferovat, jsem vyčerpala. Abych nezapomněla, za-
jímavý článek k rozpočtu obce pro Vás má nachystaný Mirek Oščatka, o odpadech Eva Šebková a Martin 
Sedláček o budově bývalé zvláštní školy. I sociální komise se rozbíhá a chystá zajímavé akce. 

Chtěla bych Vám popřát hodně relaxu v letních měsících a fajn dovolené plné zážitků. 

                   Petra Bendová, starostka
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zastupitelstvo obce Předklášteří ze dne 29. června 2020
Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání ZO.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení z minulého zasedání Zastupitelstva obce.
Zastupitelstvo obce Předklášteří bere na vědomí informace o činnosti Rady obce za období od 3. 6. 2020 
do 17. 6. 2020.
Zastupitelstvo obce Předklášteří bere na vědomí Informace o využití budovy bývalé zvláštní školy a nabíd-
ky subjektů DSO Tišnovsko a škola Zahrada. Doporučuje RO vyhlásit záměr pronájmu budovy.
Zastupitelstvo obce Předklášteří bere na vědomí Zprávu finančního výboru.
Zastupitelstvo obce na základě předložených podkladů schvaluje závěrečný účet za rok 2019.
Zastupitelstvo obce na základě předložených podkladů schvaluje účetní závěrku za rok 2019. 
Zastupitelstvo obce Předklášteří bere na vědomí rozpočtové opatření č. 5.
Zastupitelstvo obce Předklášteří schvaluje Zrušení záměru prodeje části pozemku p.č. 504/11 a části bu-
dovy č.p. 1305.
Zastupitelstvo obce Předklášteří schvaluje Záměr prodeje pozemku p.č. 174/3 a ukládá zveřejnit záměr 
na úřední desce. 
Zastupitelstvo obce Předklášteří bere na vědomí výsledek výběrového řízení na akci „Předklášteří-Mlýn-
ský náhon, oprava havarijního stavu části koryta“. Nejnižší nabídku podala firma Agromeli spol. s.r.o.
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření SoD s firmou Agromeli spol. s.r.o. a zmocňuje starostku k podpisu 
smlouvy.
Zastupitelstvo obce Předklášteří neschvaluje nabídku směny pozemku p.č. 299/7 za pozemek ve vlastnictví obce. 
Zastupitelstvo obce Předklášteří bere na vědomí odkup pozemků za cenu dle znaleckého posudku za 512 000,- Kč.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci o revizi katastru v obci.
Zastupitelstvo obce Předklášteří schvaluje sloučení parcel dle přílohy.
Zastupitelstvo obce Předklášteří neschvaluje sloučení parcel dle přílohy.
Zastupitelstvo obce schvaluje investiční záměry: Rekonstrukce budovy bývalé zvláštní školy v Předklášteří, 
Komenského st. 45, Vybudování kuchyně pro školská zařízení na Tišnovsku a Vybudování komunitního 
centra pro děti z Předklášteří a ZŠ ZaHraDy a souhlasí s jeho zařazením do Strategického rámce MAP.
Zastupitelstvo obce schvaluje zařazení území obce Předklášteří do území působnosti MAS Brána Vysočiny, 
z.s. na programové období 2021–2027.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí přidělenou dotaci od
1. Ministerstva financí z programu Podpora výstavby, obnovy a provozování komunální infrastruktury na 
Rekonstrukci veřejných budov – bytový dům Uhrova 1003 ve výši 4 488 445,- Kč (z celkových 4 987 162,- 
Kč) (90% / 10%) | 2. dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj z programu Rekonstrukce veřejných budov na 
Rekonstrukci střech budov ZŠ a MŠ ve výši  3 073 418,- Kč z celkových 4 390 598,- Kč (70 % /30%) | 3. dotaci 
z JMK na pořízení krojů pro obec Předklášteří ve výši 57 000,- Kč.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí možnost vybudování opatření proti splavování zeminy na účelových 
komunikacích. Ukládá oslovit firmu Agromeli a dojednat řešení s vlastníky pozemků.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěrečnou zprávu TKO Kalovská.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí přípravu VZMR na rekonstrukci střech budov ZŠ a MŠ pro poskytnutí 
dotace z MMR. 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci o připravované akci parkoviště a chodník u MŠ.
Zastupitelstvo obce bere na vědomí vydání Usnesení z Okresního soudu Brno-venkov o žalobě z rušené 
držby na průchod a průjezd po pozemku p.č. st. 41 k budově č.p. 1405. 
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Rozhovor s místostarostou obce  

Úvodem...
Po zveřejnění rozhovoru s paní starostkou Bendovou v periodiku Život obce Předklášteří rozhod-

la redakce pokračovat v tomto formátu rozhovoru s dalšími předními představiteli obce. Byl jsem 
redakcí osloven k uvedení další osobnosti, kterou je pan Mgr. Martin Sedláček, Ph.D.

Otázky pro pana místostarostu:

1) Kde jste vyrůstal a jak Vás formovalo a vedlo k dospělosti rodinné prostředí?
Narodil jsem se v Tišnově, kde jsem také prožil dětská i následná studijní léta. Samozřejmě až s odstupem 

let jsem si uvědomil, jaké jsem měl štěstí, že jsem díky rodičům mohl prožít bezstarostné a krásné dětství. 
Dnes vím, že to bohužel není samozřejmost pro všechny děti. I když to se mnou mnohdy nebylo určitě snad-
né, vždy jsem dostal potřebnou podporu, a to mi v životě přirozeně moc pomohlo. Zároveň s tím mě přitom 
vedli k samostatnosti a také zodpovědnosti za svá rozhodnutí. Jinak se, myslím, nevymykám běžnému vývo-
ji. Rodičům každopádně mohu znovu za všechno jenom poděkovat. Rád bych vytvořil stejné prostředí pro 
naše děti a rád je podpořím ve všem, pro co se rozhodnou. 

2) K Vašemu příjmení se připojují akademické tituly, které vypovídají o Vašem vzdělání. Jaká byla 
cesta k dosažení tohoto cíle a k čemu Vás profesně kvalifikuje? Můžete uvést osobnosti, které jsou pro 
Vás vzorem a inspirací pro Vaše jednání a kariérní růst. 

Po gymnáziu v Tišnově, na které mimochodem také moc rád vzpomínám, protože mě k němu váží  
i mnohá (snad) celoživotní přátelství, jsem vystudoval obory historie a pedagogika se školní psycholo-
gií na Filozofické fakultě Masarykovy univerzity. Přestože tehdy byl můj hlavní zájem spíše směřován  
k neučitelské historii, dostal jsem po skončení magisterského studia nabídku práce a také doktorského 
studia na mém „druhém“ oboru na Ústavu pedagogických věd FF MU. Příležitosti jsem využil a nakonec 
jsem nelitoval. V rámci dalšího čtyřletého studia jsem měl možnost nějaký čas pracovat a studovat na 
univerzitě v Londýně, což mě nejen profesně velmi obohatilo. Po složení doktorských zkoušek jsem zde 
pak rád zůstal a fakultě a potažmo univerzitě jsem pracovně věrný dodnes. Jako akademický pracovník 
mám práci rozdělenou na dvě oblasti, částečně přednáším, větší část je ale spojena se základním i apli-
kovaným výzkumem. To mě baví, neboť mohu uplatnit svoji specializaci statistického modelování dat.  

Pokud jde o inspirativní osobnosti, jako asi každý bych mohl jmenovat řadu význačných jmen z histo-
rie. Asi by bylo ale troufalé, kdybych tvrdil, že jsem různými takovými velikány inspirován. Držím se spíš 
při zemi, a tak i v každodenním životě mám čest potkávat řadu zajímavých lidí, kterých si vážím a kteří 
mě pozitivně ovlivňují. Začít bych mohl zase od rodičů, přes širší rodinu, přátele apod. Také v pracovním 
životě mám tu čest spolupráce s mnoha předními českými i zahraničními odborníky. Nebudu jmenovat, 
nerad bych na někoho zapomněl. Zmínit ale určitě musím svoji ženu Sylvu, která je nejen tou správnou 
inspirací, ale také tou pomyslnou lepší polovinou. 

3) Kdy a jaký dojem ve Vás zanechala první návštěva Předklášteří a co zřejmě mnohem později roz-
hodlo, že je to místo pro život nejen Váš, ale i celé rodiny a Vy jste se stal jejím občanem?

Tady musím přiznat něco, co se samozřejmě rodilým Klášterákům nebude líbit, tak se dopředu omlou-
vám. Narodil jsem se v době, kdy bylo Předklášteří součástí Tišnova. Bral jsem to jako celek a odtržení mně  
v té době bylo i líto. Je jasné, že toto propojení vzniklo v nějaké době, a přes možná nějaká pozitiva zane-
chalo obci spíše problémy. Dnes se na to dívám tak, že je dobře, že tady máme dva zdravé samostatné sub-
jekty, které ale mohou spolupracovat a rozvíjet se jako úspěšný a příjemný region. Abych se vrátil k otázce,  
z Předklášteří pochází žena. Nechtělo se nám odcházet z širšího Tišnovska a vzhledem k tomu, že se nám 
zde podařilo koupit starší dům, rozhodnutí bylo snadné. Dům jsme postupně opravili a dnes jsem upřímně 
rád, že tady můžeme společně žít. Mám to tady rád.
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4) Po letech spokojeného života s manželkou Sylvou, magistrou farmacie, a dvěma dcerami přichází 
rozhodnutí ucházet se o důvěru občanů v komunálních volbách do zastupitelstva v roce 2018. Co vy-
volalo Váš zájem o věci veřejné a rozhodnutí kandidovat do zastupitelstva obce za sdružení nezávislých 
kandidátů Klášteráci? Znamená to, že vstupujete do politiky? Jak rozumíte tomuto často znevažované-
mu pojmu?

Myslím, že jsem to už uváděl před zmíněnými volbami. Moc se mi nelíbí současný trend, kdy se 
každý cítí oprávněn všechno hodnotit a kritizovat. Cílem přitom často není věci někam posouvat, 
ale jenom právě ta neúprosná kritika. Nechci se pouze vézt na takové vlně, ale sám zkusit přiložit 
ruku k dílu. S přáteli jsme pod vedením Evy Šebkové už v předchozím volebním období organizovali 
některé akce v rámci sportovní komise. Měli jsme pocit, že můžeme přinést naše pohledy a profesní 
zkušenosti i do dalších oblastí chodu obce. V tomto našem uvažování přišla nabídka na společnou 
kandidátku nezávislých, takže to bylo logické vyústění.  

Do komunální politiky jsem sice vstoupil, ale nějaké širší plány v tomto určitě nemám. Politiku 
obecně vnímám v souladu s antickou tradicí tohoto pojmu jako službu – práci pro obec nebo stát. 
Nevnímám to tedy možná s tím původním patosem, zároveň ale necítím nějaký apriorní odpor k po-
litice. Je to práce, která se může dělat dobře, nebo taky špatně, stejně jako každá jiná. Špatná pověst 
samozřejmě souvisí s některými lidmi, kteří k tomu přistupují patrně s jinými úmysly. Tyto negativní 
případy, které někdy skutečně nabývají až děsivých rozměrů, tady asi vždy v nějaké míře budou. Jak 
jsem řekl, najdou se ale asi v každém oboru. U politiků je to logicky více vidět, jsou na očích, škody 
mohou být obrovské. Nějaké depresi z toho ale určitě nepropadám. Myslím ostatně, že je i řada dob-
rých příkladů, ale logicky se jim mediálně pozornost tolik nevěnuje.   

5) Výsledkem volebního klání bylo přesvědčivé vítězství Klášteráků, kteří získali z 15členného zastupi-
telstva 10 mandátů, a Vy jste se stal členem Zastupitelstva i Rady. Rezignací starosty vznikla situace, kdy 
bylo nutno nahradit nejen starostu, ale i místostarostu. Pro vyřešení personální krize jste přijal nabídku 
a byl zvolen místostarostou. Co Vás přesvědčilo k rozhodnutí přijmout tuto nabídku, která bez předcho-
zí zkušenosti v oblasti správy obce představovala značné riziko?

Asi bych to nenazval úplně personální krizí. V nastalé situaci bylo nutné najít nějaké řešení. Petra Bendová 
jako zastupitel s jasně největším počtem preferenčních hlasů se přirozeně přesunula na pozici starostky. 
Nabízelo se pak více možností, Petra se rozhodla nakonec pro tuto variantu. S ohledem na to, co jsem říkal 
u předešlé otázky, jsem se ani nemohl rozhodnout jinak. Znalost veřejné správy samozřejmě nemáme. Na 
druhou stranu se na to dívám spíše jako na příležitost se něco nového zase naučit. Prospěšné pro mě na-
opak jsou některé zkušenosti, které jsem v průběhu profese nasbíral při tvorbě a správě rozpočtů u různých 
i mezinárodních projektů i při vedení celých výzkumných týmů. Na strach ale nebyl ani moc čas a postupně 
se věci zaběhávají. Líbí se mi v tomto rčení, že kdo se bojí, něco za sebou nechává v síni. Nebo tak nějak to 
je, že. Musím ale také říci, že chod úřadu leží na bedrech starostky, která je jediná profesně uvolněná.    

6) Čas ukázal, že jste v průběhu roku, který uběhl od Vašeho uvedení do funkce, prokázal svoje schop-
nosti a stal jste se respektovanou osobností vedení obce. Co Vám usnadnilo postupně zvládnout pro-
blematiku? V čem Vám pomohlo Vaše vzdělání a profesní zkušenosti vysokoškolského učitele?

Děkuji za milá slova, na chválu je myslím času dost. To, co říkáte, beru jako ocenění celé rady, kde, myslím, 
intenzivně spolupracujeme. A určitě to není jenom rada, ale moc pomáhají i zastupitelé, a to napříč celým 
zastupitelstvem. Zase bych nerad na někoho zapomněl, což se určitě stane a dopředu mě to mrzí. Musím 
ale určitě zmínit pana Brázdu, pana Nahodila, pana Večeřu za pomoc s obecními lesy a samozřejmě všechny 
členy komisí, kteří nezištně pomáhají. Vyjmenovat je všechny nezvládnu. Obrovské poděkování patří určitě  
i zaměstnancům úřadu! Myslím, že se o ně můžeme velmi dobře opřít. Pokud jde o moje zkušenosti, mys-
lím, že jsem to již shrnul v předešlé otázce.  

6.    Příspěvky či dotazy zasílejte na: predklasteri-zivot@post.cz 
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7) Mimořádná situace způsobená epidemií Covid-19 evokuje další otázky našeho rozhovoru.Co bylo 
motorem a podporou pro toto Vaše odvážné rozhodnutí?

Jaké závěry a poučení plynou z první vlny, ve které je možné ocenit rychlou reakci obce, a ze strany 
občanů respektování doporučení? Jak budeme připraveni na případnou druhou vlnu? Jak jsme připra-
vení čelit v budoucnu omezení finančních toků ze sdílených daní vlivem propadu ekonomiky?

V oblasti návratu epidemie se určitě necítím kompetentní něco analyzovat. Nemám k tomu zna-
losti. Určitě se ale nepustím do nějaké z mého pohledu laciné kritiky toho, co se mělo dělat lépe. 
Obecně věřím, že společnost bude lépe připravena. Dokážu si představit, před jak těžkými rozhod-
nutími vláda byla. Tyto zkušenosti se snad využijí v té pravděpodobné druhé vlně.  To se týče dopadů 
na obec, tak samozřejmě bedlivě sledujeme situaci. Tady je trochu problém, že jsou zatím k dispozici 
relativně nepřesné modely (odhady) budoucího vývoje. S paní starostkou se shodujeme, že určitě 
chceme být dobří hospodáři a kontinuálně hledáme jak možné rezervy, tak zejména možnosti růz-
ného spolufinancování. Zatím jsme v tomto hledání, zdá se, poměrně úspěšní. Na druhou stranu se 
domníváme, že jsou před námi poměrně velké projekty a ty nebudeme chtít jednoduše škrtnout. 
Myslím, že jsme v tomto v poměrně dobré situaci, neboť obec má jisté finanční rezervy. V tomto je 
potřeba zcela jednoznačně ocenit všechna předchozí vedení, že dokázala takto dobře hospodařit 
a umožnit budoucí rozvoj i v případně složitějším ekonomickém období. Tím ale v žádném případě 
neříkám, že budeme tyto zdroje bezhlavě utrácet. 

8) Jaká je tedy Vaše vize rozvoje naší obce a občanské společnosti do konce funkčního období? Jaké 
jsou Vaše osobní priority s přihlédnutím k volebnímu programu i připravovanému plánu strategického 
rozvoje obce?

V tomto věřím, že máme před sebou úspěšné období. Postupně se začíná pracovat na mnoha velkých 
investičních programech. Některé budou primárně v naší gesci – příprava stavebních pozemků, jiné v ko-
operaci s různými partnery. Z mého pohledu se smysluplně začíná posouvat areál internátní školy v parku. 
S tím snad bude spojen rozvoj nejenom celého parku, ale i právě té pestřejší nabídky občanských a komu-
nitních aktivit. Do budoucna bychom rádi zkusili naplánovat a následně samozřejmě také realizovat nějaký 
projekt revitalizace náměstí a širšího centra. Je zde areál papírny, kde také intenzivně pracujeme na budoucí 
podobě, která snad bude pro všechny strany smysluplná. Vedle těchto velkých projektů se samozřejmě 
pracuje na různých dílčích věcech, které takto z hlavy asi taky nevyjmenuji. Rád bych, aby pokračoval scénář, 
že se k těmto záležitostem budou co nejvíce vyjadřovat lidé, kteří zde žijí. V tomto ohledu je nutné vždy brát 
v potaz budoucí, ale i současné potřeby obyvatel. Je naším úkolem hledat řešení, která dokáží reflektovat 
obojí. Platformy, které jsme pro toto začali používat (třeba kulatý stůl), chceme nadále rozvíjet. 

9) Rok Vašeho působení ve funkci místostarosty je krátká doba pro nějaké hodnocení práce jednot-
livce. Z celkového pohledu na dění v obci a z mimořádné krizové situace posledních měsíců je možné 
konstatovat, že celý tým odvádí práci, která je hodná ocenění. Vy jste neuvolněný místostarosta, takže 
službu obci vykonáváte ve volném čase. Co Vám přináší radost a uspokojení z Vaší práce?      

Pokud máte na mysli tu práci pro obec, pak k tomu přistupuji bez zmíněného patosu. Prostě beru 
to tak, že máme nějaké úkoly a snažím se je splnit, jak nejlépe umím. Tady je to samozřejmě dobré  
v tom, že když se povede úspěšně dokončit něco, co lidi využívají, nebo se udělá nějaká akce, kde 
jsou spokojeni, tak z toho má přirozeně člověk dobrý pocit. Jinak hlavní radost mám z našich dětí, tak 
snad to tak bude napořád. 

7.    Příspěvky či dotazy zasílejte na: predklasteri-zivot@post.cz 
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10) Letos oslavíme 30 roků obnovení samosprávného působení obce. Myslím, že obec díky tomu 
vzkvétá. Co byste při této příležitosti vzkázal občanům? 

Souhlasím, už jsem se k tomu taky částečně vyjadřoval. Obec je sebevědomá a postupně se vyrov-
nává s problémy, které z toho násilného spojení vyplývaly.

Zároveň to vnímám tak, že územně jsme stále na stejném místě a do Tišnova je to tak stejně blízko 
(daleko). Občanům bych proto popřál, ať obě obce dokáží využít této blízkosti a svých silných stránek. 
Věřím, že spolupráce v mnoha oblastech může být pro samostatné Předklášteří prospěšná.

11) Za co v historických souvislostech vděčíme královně Konstancii, zakladatelce kláštera tišnovské-
ho, a cisterciáckému opatství vzhledem k minulosti a současnosti?

To je samozřejmě těžká otázka. Je naprosto nezpochybnitelné, že obec píše svoji historii díky rozhod-
nutí založit klášter právě zde. Z dnešního pohledu je skvělé, že je tady památka, která, pokud vím, patří  
k nejvýznamnějším románsko-gotickým stavbám ve střední Evropě. Když v posledních letech sleduji tempo 
obnovy a rozvoje areálu, myslím, že je to skvělé. Vnímám to přitom velmi podobně jako u výše zmíněného 
Tišnova. Věřím, že vzájemná spolupráce kláštera a obce může přinést pouze benefity. Jde o to, aby šlo  
o spolupráci dvou sebevědomých institucí, které si budou (měly by) vycházet vzájemně vstříc. Úspěch jedné 
totiž bude přinášet pozitiva druhé a naopak. 

12) Závěrem našeho rozhovoru a na doplnění informací o Vás bych se snad zeptal, jak relaxujete, jaké 
záliby vyplňují Váš volný čas? 

Myslím, že jsem v tomto zase úplně obyčejný. Celoživotně se věnuji sportu, a to jak aktivně, tak i s oblibou 
sleduji sportovní přenosy. Přes 2O let chodím s takřka stejnou partou alespoň jedenkrát týdně si zahrát 
basketbal, snažím se trochu držet kondici i jinými aktivitami. Vedle sportu mám rád také knihy, vzhledem  
k tomu, že denně musím číst množství odborného textu, si večer s chutí odpočinu u něčeho lehčího. Líbí se 
mi třeba severské detektivky. Jakýkoliv čas s rodinou je ale tím největším relaxem.  

Závěrem...
Domnívám se, že rozhovor naplňuje zamýšlený záměr přiblížit občanům představitele obce a na-

hlédnout do jejich minulého i současného života a udělat si obraz o jejich vlastnostech, názorech  
a uvažování.

Pan místostarosta se nám představil jako milý, skromný, vzdělaný, odvážný, rodinu milující a službě 
občanům Předklášteří oddaný člověk.

Vážený pane místostarosto, děkuji Vám za rozhovor a Vaše dosavadní působení v týmu, který vede 
obec v trajektorii předchozího úspěšného rozvoje. Přeji Vám pevné zdraví a radost z budoucích úspěchů 
ve všech oblastech Vašeho prací naplněného života.

      Ing. Oldřich Merta

8.    Příspěvky či dotazy zasílejte na: predklasteri-zivot@post.cz 
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Světlo na konci tunelu?

ZAJÍMAVOSTI Z OBCE
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Je to již nějaký pátek, co budovy bývalé internátní školy v našem krásném parku chátrají. Poté, co bylo 
jasné, že sešlo ze záměru muzejního depozitáře, se Jihomoravský kraj rozhodl vyhovět žádosti obce a areál 
vlastnicky převedl zpátky do našeho majetku. 

Jednalo se o dobrou zprávu, která ale také přinesla velkou starost, jak této příležitosti co nejlépe využít. 
Vedení společně se stavební komisí se rozhodlo nechat vypracovat několik studií možných řešení u zkuše-
ného projektanta. Naděje se vkládaly do projektu polyfunkčního centra. Jádrem měly být byty s nabídkou 
pečovatelských a dalších souvisejících služeb. Vedle toho měla vzniknout klubovna pro spolkové potřeby, 
místnosti knihovny a prostory pro další komerční využití. Astronomické náklady přestavby a zejména pak 
odhady provozních nákladů takového centra nás ale od tohoto záměru musely odvrátit. 

V této situaci nás začala čím dál více oslovovat nabídka od soukromé základní školy ZaHRAda, která již 
pátým rokem fungujev Tišnově. Jde o školu zřizovanou komunitou rodičů. Vzdělávací program školy pak vy-
chází z Montessori pedagogiky. Jednání jsou v tuto chvíli na začátku, naplňují nás ale lehkým optimismem. 
Zájem základní školy ZaHRAdy se nám zdá zajímavý z několika důvodů. Jde o úplnou školu. Pokud vše vyjde 
podle prvotních plánů, pro děti v Předklášteří vznikne možnost navštěvovat i druhý stupeň v naší obci. Jde 
o alternativní školu, která jistě neosloví každého, ale byla by to určitě zajímavá možnost pro řadu rodičů. 
Vedle toho škola organizuje řadu mimoškolních aktivit pro děti. Tyto kroužky by byly otevřeny všem dětem 
(v současné době škola nabízí např. divadelní kroužek „Vlaštovka“, kroužek bojových umění, náboženství, 
modelářství, rybářský kroužek, taneční kroužek, kroužek akrojógy, výtvarný ateliér, kroužek experimentální 
vědy pro nejmenší a další). Mimoškolní vyžití našich nejmenších by se tím značně rozšířilo. Dalším a přitom 
neméně významným pozitivem společných plánů je komunitní charakter. Škola je tak dlouhodobě aktivní 
i co se týká širších aktivit rodičů. Jarmarky, dětské dny a další aktivity pro celé rodiny jsou poměrně pravi-
delné. Zdá se, že v tomto bychom mohli využít společných sil a nápadů. Vzájemná synergie by mohla být 
prospěšná budově i celému parku. 

Zároveň s tímto zájmem registrujeme i žádost o pronájem prostor bývalé kuchyně v budově ze strany 
Dobrovolného svazku obcí Tišnovsko, který by provoz kuchyně chtěl obnovit. Kuchyň by sloužila pro vaření 
obědů pro některé mateřské školy v regionu a výhledově možná také pro zájemce z řad seniorů. Dodejme, 
že oba zájemci se chtějí na rekonstrukci areálu i okolí významně finančně podílet. Uvidíme. Snad se s tímto 
krásným prostorem pohneme tím správným směrem.      
   

                   Martin Sedláček
   místostarosta obce  
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Slovo k rozpočtu a hospodaření obce Předklášteří

Rozpočet a hospodaření mají zásadní vliv na chod obce a patří k důležitým faktorům, jež zásadně ovliv-
ňují náš život. Hospodaření má přitom pochopitelně dopad jak na každodenní dění, tak na rozvoj obce  
v dlouhodobém horizontu. Rádi bychom Vám proto podali základní informace o hospodaření a rozpočtu 
obce za loňský rok i o tom, co nás letos ještě čeká.

Nejdříve tedy základní informace k uplynulému roku. 
V závěrečném účtu obce Předklášteří v roce 2019 činí:

• Příjmy   48 022 179,57 Kč
• Výdaje   36 777 205,35 Kč
• Saldo příjmů a výdajů 11 244 974,22 Kč.

Celkový výsledek hospodaření obce za loňský rok po zdanění činí 13 387 601,10 Kč.

Potěšující zprávou je skutečnost, že kromě dotace na dokončení rekultivace skládky Kalovská v celkové 
výši 14 808 435,- Kč (Státní fond životního prostředí) se podařilo získat také dotaci na opravu havarijního 
stavu náhonu v celkové výši 700 000,- Kč (Jihomoravský kraj).

Abychom nemluvili pouze o číslech, rád bych zde alespoň stručně zmínil některé z větších oprav a inves-
tičních akcí loňského roku. V říjnu se začaly rekonstruovat obecní byty na ulici Uhrova a byt nad poštou. 
Dále začala první etapa výměny oken v budově obecního úřadu. Na podzim pak proběhly opravy místních 
komunikací.

Zvláštní kapitolu rozepsal letošní rok. V březnu vláda kvůli pandemii koronaviru vyhlásila nouzový stav, 
který v řadě ohledů ochromil chod celé země. Byly uzavřeny školy, restaurace, obchody, divadla a celá řada 
dalších institucí a podniků. Uzavřely se také hranice a omezil celkový provoz země.

Po skončení nouzového stavu vláda přichází se záchrannými balíčky – stát se snaží živnostníkům kom-
penzovat ušlé ztráty, vyplácí se ošetřovné rodičům, kteří musely zůstat s dětmi doma, odpouštějí se nájmy, 
pozdržují se či mírní platby za nejrůznější odvody. To vše samozřejmě něco stojí. Ekonomické dopady jsou 
a budou obrovské. Netýká se to přitom samozřejmě jen jednotlivých lidí a soukromých firem, ale má to 
enormní vliv i na příjmy státu a obcí.

Největším a zcela zásadním zdrojem příjmů pro obce jsou peníze z tzv. rozpočtového určení daní. Víme 
již, že pro letošní rok budou tyto příjmy pro obec Předklášteří o mnoho nižší než v loňském roce. A také 
mnohem nižší, než se předpokládalo při sestavování letošního rozpočtu. Jinými slovy – v současné chvíli 
zdaleka neplatí to, co platilo ještě před pár měsíci. Rozpočet bohužel nejspíš nebude moci být realizován 
tak, jak byl původně plánován. Dnes ještě není zcela jasné, kolik přesně bude v letošním roce obci chybět 
peněz. První odhady mluví o 5-6 milionech korun. V každém případě budeme muset těmto ztrátám při-
způsobit chod obce i plány pro letošní rok a následující (zřejmě hubenější) léta.

Nejisté výhledy zčásti rozptylují úspěchy naší obce v žádostech o dotace. Na jaře 2020 začala rekon-
strukce veřejného osvětlení, na kterou jsme získali dotaci v celkové výši 1 661 071,- Kč (Ministerstvo prů-
myslu a obchodu – celkem hradí 50 % z celkové částky). Zároveň jsme zpětně získali také dotaci na rekon-
strukci obecních bytů v činžovním domě na ulici Uhrova v celkové výši 4 488 445,- Kč (Ministerstvo financí 
– celkem hradí 90% celkové částky). Další dotací, kterou letos získáme, bude s největší pravděpodobností 
dotace na opravu střech v budovách MŠ a ZŠ. Celková odhadovaná výše těchto oprav činí 4 390 598,- Kč, 
přičemž Ministerstvo pro místní rozvoj uhradí celkem 70% nákladů. Dalších 57.000,- Kč jsme získali na 
realizaci krojů (Jihomoravský kraj).

Celkem se v roce 2020 jedná o dotace v celkové výši cca 9 279 935,- Kč.



Naše obec je zapojená do systému EKO-KOM. Ne všichni tento systém s nakládáním odpadů znají, proto si 
dovolím stručné představení. Společnost EKO-KOM je autorizovaná obalová společnost, která byla založená 
už v roce 1997 průmyslovými podniky vyrábějícími balené zboží. Tato nezisková společnost vytvořila a efek-
tivně provozuje celorepublikový systém, který zajišťuje třídění, recyklaci a využití obalového odpadu jako 
druhotné suroviny nebo jako zdroje energie.      
    Vytříděné odpady (t)                     Částka (Kč)
Rok 2019 celkem   101,903    296 795,50
1. čtvrtletí     24,553      69 668,50
2. čtvrtletí     27,553       81 034,50
3. čtvrtletí     25,569      70 814,00  
4. čtvrtletí     24,172      75 278,50

Tyto finanční prostředky obec obdržela od společnosti EKO-KOM a.s.
Osvědčení o úspoře emisí
V roce 2019 bylo díky recyklaci a využití papíru, plastů, skla, kovů, nápojových kartonů a dalších komodit 
v rámci tříděného sběru a využití odpadů v systému EKO-KOM uspořeno 21,6 mil. GJ energie, tedy zhruba 
tolik, kolik v průměru spotřebuje za rok více než 332 tisíc domácností.  V případě diskutovaného globálního 
oteplování přispěl systém tříděného sběru a využití odpadů EKO-KOM ke snížení emisí o 922 540 tun CO2 
ekvivalentu.
Úspora, kterou dosáhla naše obec představuje 103,379 tun emise CO2 ekv., úspora energie 2 799 541 MJ.  
Tzn. přispěli jsme ke snížení „uhlíkové stopy“.

Děkujeme, že třídíte.
  Eva Šebková

S těmito penězi se v rozpočtu na letošní rok původně nepočítalo – nelze pochopitelně dopředu napev-
no kalkulovat s penězi, o nichž nevíte, zda je nakonec skutečně získáte. Dochází tak naštěstí ke značné 
úspoře původně plánovaných nákladů a k významnému zmírnění dopadů ekonomické krize, jež v letošním 
roce tvrdě dopadne na příjmy všech obcí.

Přesto budeme muset pečlivě zvážit veškeré výdaje na rok 2020 a následující léta. Nadále budeme sle-
dovat současný vývoj hospodaření ČR a celkovou ekonomiku, abychom včas vyhodnotili naše priority při 
řízení obce a správně určili plány pro její další rozvoj. Držte nám palce!

P. S.
Podrobný rozpočet na rok 2019 i na rok 2020 najedete na webových stránkách obce Předklášteří.  

V odkazu nazvaném Úřad obce najdete řadu dokumentů s veškerými informacemi.
           

                          Miroslav Oščatka
člen Rady obce, předseda Finančního výboru
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Jak jsme v roce 2019 třídili odpad
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15. července došlo k oficiálnímu předání dokončené rekonstrukce obecních bytů na ulici Uhrova 1003.  
Z původních 7 bytů, z toho tří bytů delší dobu neobydlených, vzniklo bytů 8. Jeden velký byl zpět rozdělen 
na dva menší. Byty byly rekonstruované v plném rozsahu od veškerých rozvodů, přes omítky, podlahy, ob-
klady, dlažby a další. Sklepní prostory byly upraveny tak, aby každý byt měl uzamykatelnou místnost. Dům 
byl napojený na plyn a každý byt má plynový kotel s výměníkem. V základním vybavení je kuchyňská linka, 
sporák a trouba. 
Jak jsem zmiňovala v předešlém čísle, koncem února vyběhla od Ministerstva financí dotace na Podporu 
výstavby, obnovy a provozování komunální infrastruktury. Výzva byla otevřená pouze 14 dní, i přesto jsme se 
pokusili nachystat veškeré podklady a podat žádost o dotaci ve výši 90 % z celkové částky cca 4 900 000,- Kč 
bez DPH.
Moc šancí jsme této dotaci nedávali, vzhledem k situaci, která nastala. 
Překvapením bylo, když nám koncem května do datové schránky přistála zpráva o úspěšnosti žádosti a pří-
slibu zmiňovaných 90 % finančních nákladů. Výše přislíbené dotace je zhruba 4 500 000,- Kč. 
S žádostí jsme se umístili na 8. místě, dost možná nám přálo štěstí i díky tomu, že jsem měli akci už rozběh-
lou. Podmínkou této dotace je totiž nejen mít schválené finanční prostředky na akci, ale i proinvestovat 
veškeré finance do konce letošního roku. Což pro nás, vzhledem k fázi akce, není problém. 
Byli jsme požádáni o doložení ještě nějakých podkladů, což by měla být formalita. 
Noví nájemníci mají uzavřené smlouvy od 1. 8. 2020 a už v druhé polovině července si budou moci stěhovat 
svoje věci do nového. 
Ještě nesmím zapomenout poděkovat firmě Univers, která realizovala rekonstrukci bytovky. Spolupráce 
byla na bezvadné úrovni.	

Petra Bendová

Nově zrekonstruované obecní byty na Uhrové 1003

Byty jsou moc pěkné!
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Obecně závazná vyhláška obce Předklášteří č. 4/2020,
o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

Po několika měsících peripetií s jedním místním občanem cítím povinnost připomenout všem občanům Předkláš-
teří platnou Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za užívání veřejného prostranství, vydanou už  
v roce 2011, inovovanou v roce letošním. Na její nedodržování občan výrazně poukazuje!  
V nejbližších týdnech proběhne v obci revize veřejných prostranství, která jsou vymezena v Čl. 3. vyhlášky
a postupně bude řešeno jejich užívání.
Trochu pro vysvětlení, pokud občan užívá tuto plochu z Čl. 3 k vystavení reklamního zařízení, vztahuje se na něho 
poplatek viz ceník ve vyhlášce. Pokud nějakým způsobem provede zábor chodníku či silnice na postavení lešení, 
umístění kontejneru, či složení stavebního materiálu, opět se na něho tato povinnost vztahuje. Pokud někdo po-
užívá např. sloupy veřejného osvětlení v majetku obce pro vyvěšení svojí reklamy, je třeba mít uzavřenou nájemní 
smlouvu. Pokud zabírá tyto veřejné plochy a tím tak omezuje v užívání ostatní občany, musí uhradit tento poplatek. 
Vzhledem k tomu, že se tato vyhláška nikdy nedodržovala, poplatek je třeba uhradit až tři roky zpětně, pokud 
prokazatelně bylo veřejné prostranství nebo majetek obce využíván. Čtěte prosím pozorně, kterých veřejných 
prostranství se toto týká. 
Dále cítím povinnost řešit i některé pozemky v majetku obce, které opět občané užívají bez písemných nájemních 
smluv. Možná zde existuje forma ústní, ale i toto bychom dali rádi do pořádku. Jsou to plochy užívané pro usklad-
nění dřeva, trvalejší parkování popř. uskladnění stavebních materiálů apod.
Po zmíněné revizi budou občané postupně vyzváni k nápravě. 

Čl. 1
Úvodní ustanovení

(1) Obec Předklášteří touto vyhláškou zavádí místní poplatek za užívání veřejného prostranství (dále jen 
„poplatek“).

(2) Správcem poplatku je obecní úřad Předklášteří. 
Čl. 2

Předmět poplatku a poplatník
(1) Poplatek za užívání veřejného prostranství se vybírá za zvláštní užívání veřejného prostranství, kterým se rozumí 
provádění výkopových prací, umístění dočasných staveb a zařízení sloužících pro poskytování prodeje a služeb, pro 
umístění stavebních nebo reklamních zařízení, zařízení cirkusů, lunaparků a jiných obdobných atrakcí, umístění 
skládek, vyhrazení trvalého parkovacího místa a užívání tohoto prostranství pro kulturní, sportovní a reklamní akce 

nebo potřeby tvorby filmových a televizních děl. 
(2) Poplatek za užívání veřejného prostranství platí fyzické i právnické osoby, které užívají veřejné prostranství způ-

sobem uvedeným v odstavci 1 (dále jen „poplatník“). 
Čl. 3  

Veřejná prostranství 
Poplatek se platí za užívání těchto veřejných prostranství: 

Komunikace v celé obci Předklášteří včetně plochy na Palackého – cukrárna U Krále p.č. 796/16, Trávníky – plocha 
p.č. 167/1.

Čl. 4
Ohlašovací povinnost

(1)Poplatník je povinen ohlásit zvláštní užívání veřejného prostranství správci poplatku nejpozději 2 dny před zahá-
jením užívání veřejného prostranství. V případě užívání veřejného prostranství po dobu kratší než 7 dní, je povinen 
splnit ohlašovací povinnost nejpozději v den zahájení užívání veřejného prostranství. Pokud tento den připadne na 
sobotu, neděli nebo státem uznaný svátek, je poplatník povinen splnit ohlašovací povinnost nejblíže následující 

pracovní den.
(2)V ohlášení poplatník uvede 
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a) jméno, popřípadě jména, a příjmení nebo název, obecný identifikátor, byl-li přidělen, místo pobytu nebo sídlo, 
sídlo podnikatele, popřípadě další adresu pro doručování; právnická osoba uvede též osoby, které jsou jejím jmé-

nem oprávněny jednat v poplatkových věcech,
b) čísla všech svých účtů u poskytovatelů platebních služeb, včetně poskytovatelů těchto služeb v zahraničí, uží-
vaných v souvislosti s podnikatelskou činností, v případě, že předmět poplatku souvisí s podnikatelskou činností 

poplatníka,
c) další údaje rozhodné pro stanovení poplatku, zejména předpokládanou dobu, způsob, místo a výměru užívání 
veřejného prostranství, včetně skutečností dokládajících vznik nároku na případnou úlevu nebo osvobození od 

poplatku.

(3) Poplatník, který nemá sídlo nebo bydliště na území členského státu Evropské unie, jiného smluvního státu 
Dohody o Evropském hospodářském prostoru nebo Švýcarské konfederace, uvede kromě údajů požadovaných  

v odstavci 2 adresu svého zmocněnce v tuzemsku pro doručování. 
užívání veřejného prostranství.

(4) Dojde-li ke změně údajů uvedených v ohlášení, je poplatník povinen tuto změnu oznámit do 15 dnů ode dne, 
kdy nastala. 

(5) Povinnost ohlásit údaj podle odst. 2 nebo jeho změnu se nevztahuje na údaj, který může správce poplatku 
automatizovaným způsobem zjistit z rejstříků nebo evidencí, do nichž má zřízen automatizovaný přístup. Okruh 

těchto údajů zveřejní správce poplatku na své úřední desce. 
Čl. 5

Sazba poplatku
(1) Sazba poplatku činí za každý i započatý m2 a každý i započatý den:

b) za umístění dočasných staveb sloužících pro poskytování prodeje…..……10,- Kč,
c) za umístění zařízení sloužících pro poskytování prodeje.............................10,- Kč,
d) za provádění výkopových prací ....................................................................10,- Kč,
e) za umístění stavebních zařízení ....................................................................10,- Kč,

 f) za umístění skládek .........................................................................................10,-  Kč,
g) za vyhrazení trvalého parkovacího místa ......................................................10,- Kč,
h) za užívání veřejného prostranství pro kulturní akce ....................................10,- Kč,
i) za užívání veřejného prostranství pro sportovní akce ...................................10,-  Kč,
j) za užívání veřejného prostranství pro reklamní akce ....................................10,-  Kč,

k) za užívání veřejného prostranství pro potřeby tvorby filmových a televizních děl......10,-Kč.

(2) Obec stanovuje poplatek paušální částkou takto:
a) za umístění reklamních zařízení do 1 m2.............................................. 250,- Kč/rok,
b) za umístění reklamních zařízení nad 1 m2.............................................500,- Kč/rok,

c) za umístění zařízení lunaparků a jiných obdobných atrakcí se stanoví paušál ve výši………1000,- Kč/týden,
d) za umístění zařízení cirkusů se stanoví paušál ve výši……………………………………...……………1000,- Kč/týden,

Čl. 6
Splatnost poplatku 

(1) Poplatek ve stanovené výši je splatný:
a) při užívání veřejného prostranství po dobu kratší 7 dnů nejpozději v den zahájení užívání veřejného prostranství,
b) při užívání veřejného prostranství po dobu 7 dnů nebo delší nejpozději do 15 dnů od zahájení užívání veřejného 

prostranství.

a) za umístění dočasných staveb a zařízení sloužících 
pro poskytování služeb………………………………………………………....................….10,- Kč,
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(2) Poplatek stanovený paušální částkou je splatný do 7 dnů od zahájení.
(3) Připadne-li konec lhůty splatnosti na sobotu, neděli nebo státem uznaný svátek, je dnem, ve kterém je poplat-

ník povinen svoji povinnost splnit, nejblíže následující pracovní den.
Čl. 7

Osvobození
(1)Poplatek se neplatí:

a) za vyhrazení trvalého parkovacího místa pro osobu, která je držitelem průkazu ZTP nebo ZTP/P,
b) z akcí pořádaných na veřejném prostranství, jejichž celý výtěžek je odveden na charitativní a veřejně prospěšné 

účely . 
(2) Od poplatku se dále osvobozují:

a) neziskové organizace působící v obci Předklášteří
b) rozpočtové a příspěvkové organizace zřizované obcí Předklášteří

(3) Údaj rozhodný pro osvobození dle odst. (1) a (2) tohoto článku je poplatník povinen ohlásit ve lhůtě 7 dnů před 
využitím veřejného prostranství. 

(4) V případě, že poplatník nesplní povinnost ohlásit údaj rozhodný pro osvobození nebo úlevu ve lhůtách stanove-
ných touto vyhláškou nebo zákonem, nárok na osvobození nebo úlevu zaniká. 

Čl. 8
Navýšení poplatku 

(1) Nebudou-li poplatky zaplaceny poplatníkem včas nebo ve správné výši, vyměří mu správce poplatku poplatek 
platebním výměrem nebo hromadným předpisným seznamem. 

(2) Včas nezaplacené poplatky nebo část těchto poplatků může správce poplatku zvýšit až na trojnásobek; toto 
zvýšení je příslušenstvím poplatku sledujícím jeho osud. 

5. květen je významným výročím obce Předklášteří, kdy ke konci 2. světové 
války byl na silnici ke Kalům zastřelen německý voják. Z nařízení německé-
ho velitelství byli v areálu kláštera shromážděni všichni muži z Předklášteří  
s tím, že každý desátý z nich bude zastřelen. Teprve po složitém vyjednávání 
se proboštu kláštera P. Koberovi a opatu vyšebrodského kláštera T. Jakscho-
vi podařilo dosáhnout zrušení rozkazu a tak zachránit řadu nevinných lidí.

Na památná místa byly v tento den položeny věnce, jako vzpomínka.

Před 75 lety
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Mateřská škola  

Mateřská škola byla v důsledku mimořádných opatření uzavřena od 16. března 2020. Rodiče si 
museli z budovy odnést všechny věci dětí a začal důkladný úklid a dezinfekce školy.

Protože je poslední rok pro předškolní děti povinný, posílaly jsme každý týden těmto dětem úkoly 
a pracovní listy. Chtěly jsme, aby pokračovaly v přípravě na vstup do základní školy. Pro ostatní děti 
připravovaly paní učitelky každý týden povídání, tvoření, pracovní listy a hry na různá témata. Rodiče 
je měli k dispozici na webových stránkách školy. 

Podařilo se pokračovat v práci paní logopedky, jejíž péči měly naše děti v současném školním roce 
hrazenu z projektu „Sdílený logoped“ od MAP vzdělávání Tišnovska. Komunikace probíhala on-line.

Netradičním způsobem musel probíhat i zápis do mateřské školy. Místo návštěvy a prvního sezná-
mení se školkou rodiče doručili pouze obálky s potřebnými dokumenty.

Ke znovuotevření mateřské školy došlo po dohodě se zřizovatelem od pondělí 25. května 2020. 
Do školky nastoupila přibližně polovina dětí, které byly rozděleny do dvou tříd. Třídy zůstávají po celý 
den ve školce odděleny i při pobytu na školní zahradě. Děti přebírá paní učitelka před budovou školy 
a musí zajistit jejich důkladné umytí rukou. Paní učitelky také každý den dezinfikují použité hračky.

Přemýšlely jsme, jak se rozloučit s dětmi, které nám v letošním roce odejdou do 1. třídy. Nakonec 
proběhlo fotografování dětí na tablo v místním parku a tamtéž se uskutečnilo i slavnostní rozloučení 
s předškoláky. 

Přejeme všem klidné a ve zdraví prožité prázdniny.
  Hana Kolaříková

ZPRÁVY Z NAŠÍ ŠKOLY 
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Škola v „době koronavirové“

1. třída
Online výuky se prostřednictvím videohovorů přes aplikace WhatsApp a Viber zúčastnilo 15 žáků. 

Videohovory probíhaly individuálně zhruba 30 minut v dopoledních i odpoledních hodinách. Počet 
videohovorů byl přizpůsoben aktuálním potřebám žáka. Rodiče byli informováni také prostřednic-
tvím emailů. Komunikace s rodiči se dařila. Pravidelně mi zasílali vypracované materiály a vždy včas 
reagovali na zadané úkoly. Do školy se vrátilo 14 žáků, 2 žáci zůstali doma.

         
Jaroslava Pohanková

2. třída
Komunikace ve druhé třídě probíhala ve většině případů elektronicky přes e-mail, kam jsem dě-

tem zadávala práci do jednotlivých předmětů nebo posílala pracovní listy. Pokud někdo něčemu 
nerozuměl, vše jsme řešili mailem, vysvětlením po telefonu nebo hovorem přes aplikaci Messenger.

Do jedné rodiny byl zapůjčen notebook. Pro děti, které přes e-mail nekomunikovaly, byly materi-
ály připraveny v tištěné podobě a rodiče si je mohli vyzvednout osobně ve škole. K doplnění výuky 
využívaly děti také materiály na některých internetových stránkách:

www.skolakov.eu, www.vcelka.cz, www.ucebnice-online.cz, www.fraus.cz.
Zpětnou vazbu jsem získávala z vypracovaných materiálů, které mi rodiče zasílali na e-mail.  

Do školy se vrátilo 13 dětí, 3 děti se nadále vzdělávaly distančně z domova.
Komunikace se nám dařila a rodiče včas posílali vypracované úkoly zpět ke kontrole.
        Vladimíra Dvořáková
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3. třída
Do konce března probíhala distanční výuka ve 3. ročníku prostřednictvím mailů, kdy jsem 1x týdně 

zadala úkoly ze všech hlavních předmětů na celý týden.
Žáky jsem také zaregistrovala do SCIO testování, kde si mohli vyzkoušet testy z různých předmětů 

s různou obtížností. Měla jsem zpětnou vazbu o tom, kdo si testy vyzkoušel a s jakou úspěšností.
Od 1. dubna jsem zahájila výuku prostřednictvím videokonference. Žáci byli z tohoto druhu výuky 

velice nadšení, protože se po delší době viděli se všemi spolužáky a troufám si říct, že to pro ně, ale 
i pro mě, byla nová, zajímavá a inspirativní zkušenost. 

Se všemi žáky jsem se takto potkávala 2x týdně, vyučovací blok trval vždy 1,5 hodiny. Na vyučování 
jsem si připravovala prezentace, vysvětlovala jsem nové učivo prostřednictvím whiteboardu, žáci 
odpovídali na připravené otázky a společně jsme vypracovávali úkoly ze školních pracovních sešitů.

Vypracované úkoly mi rodiče fotili nebo skenovali a já jsem jim dávala zpětnou vazbu (pochvala, 
počet chyb, co je třeba opravit).

Moje začátky s videokonferencí byly trnité (nefungoval zvuk, nefungoval obraz, spadlo připojení, 
někteří žáci měli problém se přihlásit), ale mohu říci, že jsem díky distanční výuce získala nové zku-
šenosti a stala jsem se počítačově zdatnější. Zjistila jsem, že tento způsob výuky je reálný a určitě 
srovnatelný se školním vzděláváním.

Po rozvolnění opatření nastoupilo do školy 17 dětí a 5 žáků, kteří zůstali doma, se dále vzdělávalo 
distančně, přes videokonference.

         Lenka Novotná
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4. třída
On-line výuka v naší třídě se uskutečňovala prostřednictvím platformy ZOOM. Výuka probíhala 

třikrát týdně v dopoledních hodinách a účastnili se jí všichni žáci naší třídy. S využitím různých mo-
bilních aplikací probíhaly také videohovory k dovysvětlení a procvičení učiva. Tyto videohovory vy-
užívali žáci individuálně a dle potřeby. Rodičům byly předávány informace prostřednictvím e-mailu. 
Do školy se z naší třídy vrátilo 18 žáků, 2 žáci pracovali nadále distanční formou.

        Hana Müllerová

Anketa v 5. třídě
Těsně před návratem do školních lavic při pravidelném pondělním mailu jsem děti požádala, aby 

se zamyslely a odpověděly mi na tyto otázky:
1) Co se mi na koronavirovém volnu líbilo?
2) Co jsem se během této doby naučil(a)?
3) Kde jsem hledal(a) pomoc, když jsem něco nevěděl(a)?
4) Co mě v této době zaujalo?
Odpovědi byly různé. Většina dětí na první otázku odpověděla, že se jim líbilo, že mohly ráno déle 

spát a večer chodit později spát, že (ne)byly doma s rodiči, prarodiči a sourozenci, mohly trávit více 
času na počítači a u televize, chodily ven na procházky…

U druhé otázky byly odpovědi velmi zajímavé – některé děti se naučily vařit jednoduchá jídla, plá-
novat si práci, vykonávat doma pomocné práce, zlepšily se v práci na počítači, naučily se nepanikařit, 
trávit hodně času s rodiči a sourozenci….

Na třetí otázku většinou odpovídaly, že pomoc hledaly nejdříve u rodičů, pak na internetu a pokud 
si nevěděly rady, tak kontaktovaly mě nebo ostatní spolužáky.

Na poslední otázku některé děti odpovídaly, že je zaujalo některé učivo, práce na závěrečné vý-
ukové prezentaci do ICT, to, že se celá rodina byla schopna domluvit a pracovat na 1 počítači, že 
vydržely tak dlouhou dobu bez kamarádů, sportu a zájmových kroužků, podcasty třídní učitelky na 
youtube, zajímavé odkazy na procvičování učiva včetně doporučovaných pořadů v UčíTelce, ale i to, 
jak rychle se všechno může změnit.

 Eva Bauerová
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Ukončení I. stupně ZŠ

V letošním školním roce 2019/2020 z páté třídy odchází celkem 21 žáků. Do studijní třídy s rozší-
řenou výukou matematiky a přírodovědných předmětů na ZŠ 28. října v Tišnově bylo přijato 5 žáků. 
Ke studiu osmiletého gymnázia v Tišnově byla přijata 1 žákyně a v Bystřici nad Pernštejnem také  
1 žákyně. Ostatní žáci budou na II. stupni ZŠ pokračovat ve třech základních školách - v ZŠ 28. října 
v Tišnově, v ZŠ Smíškova v Tišnově a v ZŠ Žďárec. Přejeme všem našim páťákům, aby našli v nových 
kolektivech dobré kamarády a v dalším studiu mnoho úspěchů.

Spolu s páťáky nás letos opouští i paní učitelka Eva Bauerová, která se rozhodla přejít na jinou 
školu. Dovolte mi poděkovat jí touto cestou za dlouholetou svědomitě a perfektně odváděnou práci 
a popřát jí v novém působišti mnoho pracovních i osobních úspěchů. 

         Ilona Krausová

Zápis do 1. třídy

K zápisu do 1. třídy základní školy pro školní rok 2020/2021, který se konal kvůli pandemii pouze  
v písemné dokumentační formě, jsme obdrželi žádosti o přijetí od celkem 20 dětí – 12 z Předkláš-
teří, 3 ze Štěpánovic, 3 z Borače, 1 ze Svatoslavi a 1 z Níhova. O odložení povinné školní docházky  
o 1 rok požádali zákonní zástupci 5 dětí, takže do 1. třídy by ve školním roce 2020/2021 mělo nastoupit  
15 nových žáků.

Zápis do mateřské školy

Stejně jako v základní škole probíhal také zápis dětí do mateřské školy. K zápisu do mateřské školy 
pro příští školní rok se přihlásilo 27 dětí. Přijali jsme všechny děti, které do 31. 12. 2017 dovrší 3 let 
věku. 

Před nadcházejícími prázdninami mi dovolte popřát všem našim dětem a žákům, jejich rodičům 
a především zaměstnancům obou našich škol krásnou a zaslouženou dovolenou, hodně slunce, ak-
tivity k načerpání nových sil do dalšího školního roku a v září se zase budeme těšit se všemi na 
shledanou.

   Ilona Krausová

Koronavirová epidemie přišla jako blesk z čistého nebe stejně jako plošné uzavření základních 
škol. Byli jsme z toho všichni zpočátku trochu v šoku, nikdo pořádně nevěděl, co se bude dít dál, 
co máme dělat. Postupem času si všichni uspořádali myšlenky a začali v nové situaci fungovat, jak 
to šlo. Mluvím nejen o nás učitelích, ale hlavně o dětech a rodičích. Vyrovnat se se všemi změnami 
nebylo vůbec jednoduché, proto si nesmírně vážím všech, jak to zvládli. Najednou začala fungovat 
výuka „na dálku“, děti byly schopné pracovat v různých výukových programech, dobře zareagovala 
i Česká televize se svým pořadem UčíTelka. Naučili jsme se něčemu zcela novému, zvládli jsme ne-
plánovanou situaci. Můj velký dík a obdiv patří především učitelkám školy, které neměly s distanční 
výukou žádné zkušenosti a téměř ze den na den začaly fungovat ne na 100, ale mnohé na 150 %. 
Přes všechnu snahu však výuka nebyla taková, jako při normálu ve škole. Některá témata se nepo-
dařilo zvládnout úplně a hlavně dostatečně procvičit a prověřit jejich znalost. To, co jsme nestihli do 
konce roku, doženeme určitě na začátku roku příštího. 
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Kinematograf Bratří Čadíků - 14. – 17. 8. 2020

Pátek 14. 8. 2020
Hodinářův učeň – pohádka

Neděle 16. 8. 2020
Poslední aristokratka – komedie
 
Drobné občerstvení zajištěno.

KULTURA V OBCI          CO NÁS ČEKÁ

Sobota 15. 8. 2020
Na střeše – drama/komedie

Pondělí 17. 8. 2020
Afrikou na pionýru – dokument

14. - 17. 8. 2020

PARK PŘEDKLÁŠTEŘÍ
Hodinářův učeň – pohádka
Na střeše – drama/komedie

Poslední aristokratka – komedie
Afrikou na pionýru – dokument
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„Klášter slaví“
sobota 12. 9. 2020

park  Předk láš teř í

• Minivolejbal pro rodiče s dětmi o Pohár starostky, 
    volejbalové hřiště za školou
• Beach volejbal – juniorky, beach volejbalové hřiště 
    za školou

• 14:00 – 16:00 hodin 
    Soutěže pro děti, lukostřelba, lanové dráhy, malování na obličej, …

• 16:15 – 17:00 hodin
    Kulturní program dětí z Předklášteří

• 17:30 – 19:00 hodin
    Cimbálová muzika ŠMYTEC z Brna

• 20:00 – 21:15 hodin  
    O5 a Radeček

 VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 
  (výtěžek z akce bude použit 

   na dofinancování pořízení krojů)
Občerstvení zajištěno

Změna programu vyhrazena

Park

V dopoledních 
hodinách
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sobota 12. 9. 2020
park 	Předk láš teř í
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První akcí, která byla při zavádění protikoronavirových opatření zrušena, bylo Jarní setkání seniorů. 
Naši senioři museli zůstat doma a dodržovat přísná opatření.

V současnosti to s návratem do běžných aktivit vypadá velmi slibně, proto jsme na sobotu 19. září 
2020 naplánovali Podzimní putování seniorů. Cílem zájezdu by měla být Olomouc a její okolí. Pokud 
budete mít chuť se s námi vydat za poznáním tohoto kraje, počítejte s uvedeným termínem. Doufáme, 
že tentokrát už vyjde.

Další tradiční akcí, která nemohla proběhnout, bylo Vítání občánků, kteří se do naší obce narodili od 
posledního vítání dětí, tj. od 11. 5. 2019. Novým termínem slavnosti je sobota 5. září 2020.

Žádáme tímto rodiče, aby se dostavili s rodným listem dítěte na obecní úřad, pokud již tak neučinili, 
a tím dali souhlas se zpracováním osobních údajů. Naše obec poskytuje rodičům nově narozených dětí 
příspěvek ve výši 5.000,-. Částka není nároková, rodiče musí vyplnit žádost o poskytnutí příspěvku. 
Formulář si vyzvednou na obecním úřadě a doloží kopii rodného listu. Po schválení žádosti sociální 
komisí a dodržení všech podmínek směrnice obce bude příspěvek vyplacen. Narozené dítě musí mít 
trvalý pobyt v obci Předklášteří. Rodiče dostanou ještě před akcí pozvánku. 

Hana Kolaříková

SOCIÁLNÍ KOMISE PŘIPRAVUJE

NABÍDKA LESNÍHO PŘÍMĚSTSKÉHO TÁBORU
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26.               Příspěvky či dotazy zasílejte na: predklasteri-zivot@post.cz 

Sokol Předklášteří – volejbal

V jarních měsících zasáhl do provozu našeho oddílu COVID, a tak jsme se dva měsíce vůbec nevi-
děli. Od poloviny března do poloviny května. O to více jsme se na volejbal všichni těšili. 

Juniorkám byla ukončena soutěž a pořadí bylo stanoveno podle do té doby odehraných zápasů. 
Holky nakonec skončily na osmém místě. Přípravka měla odehrát ještě tři turnaje, ale ty byly zru-
šeny.

Poprvé jsme se sešli už 11. 5. na hřišti a od té doby pravidelně trénujeme.
Pro juniorky jsme pořádali v sobotu 13. 6. 2020 Sokolský župní turnaj. Přihlášeno bylo celkem  

5 družstev (včetně domácích) – Sokol Bystřice n. Pernštejnem, Drásov, Luleč, Blansko a naše domácí 
Sokol Předklášteří. V úmorném vedru odehrála družstva celkem deset utkání. V celkovém součtu 
bodů nakonec v turnaji zvítězilo družstvo juniorek Drásova před Lulčí a na třetím místě se umístilo 
naše družstvo Sokola Předklášteří.

Juniorky v sobotu 20. 6. 2020 dále odehrály turnaj v Lulči. Turnaje se účastnilo 8 družstev, včetně 
ligových. Ve skupině holky skončily na třetím místě.

Pro přípravku jsme uspořádali v sobotu 20. 6. 2020 turnaj dvojic v barevném minivolejbalu. Pro 
nepřízeň počasí jsme turnaj hráli v tělocvičně. Děti byly rozděleny do dvou skupin po čtyřech druž-
stvech. Odehrály celkem 24 utkání (vždy na 10 minut) a mezi zápasy ještě absolvovaly dovednostní 
soutěže. Turnaj se velmi vydařil a všichni byli velice spokojeni. 

V následujícím období plánujeme tréninky na hřišti i o prázdninách. Na konci prázdnin absolvuje-
me již tradiční soustředění v rekreačním středisku Prudká.

Po prázdninách pro přípravku plánujeme v sobotu 12. 9. 2020 turnaj rodičů s dětmi, který se 
osvědčil již na Mikuláše.

Na konci září budou zahájeny další soutěže sezóny 2020/2021 – juniorky i přípravka. 
Všem příznivcům volejbalu děkujeme za podporu a všechny zájemce o volejbal z řad dětí, mláde-

že i dospělých zveme na naše tréninky.
Za Sokol Předklášteří, oddíl volejbalu

     Zdeněk Dvořák

SPORT V OBCI
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Lyžařský oddíl TJ Sokol Předklášteří

Opatření související s koronavirem mají dopad i na letošní sezónu travních lyžařů. Mezinárodní 
závody jsou zatím v nedohlednu. O to více se všichni soustředí na závody Českého poháru, který 
odstartoval o víkendu 20. 6. – 21. 6. 2020 v Českých Petrovicích. I když počasí akci nepřálo, náš oddíl 
může být víc než spokojený. A tak můžeme hrdě říct „Zřejmě dobrý oddíl“ 

Výsledky – sobota 20.6.    Výsledky – neděle 21.6.

Talenti: Radek Bojanovský – 1. místo Talenti: Radek Bojanovský – 1. místo
 Matěj Gajdůšek – 2. místo   Radim Špaček – 2. místo 
 Radim Špaček – 3. místo   Matěj Gajdůšek – 3. místo
 Filip Šebek – 4. místo   Filip Šebek – 4. místo

Starší žákyně: Anna Ježová – 3. místo  Starší žákyně: Anna Ježová – 4. místo

Juniorky: Karolína Rašovská – 1. místo  Juniorky: Karolína Rašovská – 5. místo
     Martina Bílá – 8. místo   Junioři: Pavel Ivánek – 9. místo

Junioři: Pavel Ivánek – 8. místo   Ženy:Petra Ivánková – 2. místo
Ženy: Petra Ivánková – 2. místo   Nikola Gergelyová – 3. místo 
            Nikola Gergelyová – 3. místo   Muži: Martin Soltík – 1. místo
Muži:  Martin Soltík – 1. místo   Martin Máca – 2. místo
            Martin Máca – 3. místo

Držíme palce do dalších závodů!

Eva Šebková



SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 
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Dne 10. 6. 2020 uplynul rok, co nás navždy opustila naše milovaná
maminka, babička a prababička paní Jiřina Novotná. Rána po jejím 
odchodu se ještě nezacelila. Stále na ni všichni vzpomínáme a moc 
nám chybí.

Stejně tak nám chybí i tatínek a dědeček pan František Novotný, který
není mezi námi již 20 let.
Děkujeme všem přátelům a známým za tichou vzpomínku na naše 
zesnulé.

Ilona a Jana, dcery s rodinami

28.                      Příspěvky či dotazy zasílejte na: predklasteri-zivot@post.cz 
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AKCE - POZVÁNKY

14. – 17. 8. 2020 Kinematograf Bratří Čadíků – PARK

12. 9. 2020 Klášter slaví – PARK

21. 11. 2020 Setkání obecního zastupitelstva od roku 1990 do roku 2020 – SÁL OÚ

22. – 28. 11. 2020 Výstava fotografií o Předklášteří – SÁL OÚ

5. 12. 2020 Mikulášská nadílka – na náměstí

22. 12. 2020 Modrý cimbál - SÁL OÚ

1. 1. 2021  Novoroční přípitek – na náměstí

9. 1. 2021 XVI. Obecní ples – SÁL OÚ, Kapela SYRINX

KULTURNÍ KOMISE PŘIPRAVUJE 

20.04.2020 - 20.10.2020
Putuj s námi z Řípu přes Děvičky na Květnici!
Máte rádi pověsti? Dejte prostor své fantazii a kreativitě a zapojte se do soutěže, 
kterou pro děti, žáky a studenty vyhlašuje Podhorácké muzeum k hlavní výstavě 
letošní sezóny Staré pověsti české a moravské.

19. 5. 2020 - 17. 11. 2020
Dravci České republiky
Výstava představí všechny druhy tohoto ptačího řádu vyskytující se na našem území.

30. 6. 2020 - 24. 1. 2021
Staré pověsti české a moravské
Interaktivní výstava věnovaná několika známým pověstem z doby příchodu Slovanů 
na naše území a z doby Velkomoravské říše a pověstem regionálním.

PODHORÁCKÉ MUZEUM
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Uzávěrka 14. ročníku/2/2020 byla 15. 6. 2020
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Rodinám s trvalým pobytem v obci 1 číslo zdarma
Náklad 600 výtisků.
Tisk Reakce Kuřim.
Ev. číslo MK ČR E 17438

Příspěvky zasílejte na email:
predklasteri-zivot@post.cz
tel.: +420 605 109 548


